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ТАЇРОВСЬКАТАЇРОВСЬКА
ГРОМАДА В ЦИФРАХ:ГРОМАДА В ЦИФРАХ:

ВІДБУЛОСЯВІДБУЛОСЯ
ПЕРШЕПЕРШЕ
ЗАСІДАННЯЗАСІДАННЯ
МОЛОДІЖНОЇ МОЛОДІЖНОЇ 
РАДИ: ОБРАНОРАДИ: ОБРАНО
КЕРІВНИЦТВОКЕРІВНИЦТВО

ЕТНОГУРТЕТНОГУРТ
"ЛЕГІТ":"ЛЕГІТ":
ЗАХИСНИКАМ ЗАХИСНИКАМ 
– НАШ ГОЛОС, – НАШ ГОЛОС, 
УКРАЇНІ – НАША УКРАЇНІ – НАША 
ПІСНЯ"ПІСНЯ"

КАРМЕЛА З КАРМЕЛА З 
ТАЇРОВОГО:ТАЇРОВОГО:
ВИКЛАДАЧКА ВИКЛАДАЧКА 
СТАЄ ЗІРКОЮ СТАЄ ЗІРКОЮ 
НІМЕЦЬКОЇНІМЕЦЬКОЇ
ОПЕРИОПЕРИ

#ТАЇРОВЕ  #СУХИЙ ЛИМАН  #ЧОРНОМОРКА  #ДРУЖНИЙ  #ЛИМАНКА  #РАДУЖНИЙ  #ЧЕРВОНИЙ ХУТІР  #ДАЙБЕРГ  #СОВІНЬЙОН  #АКАДЕММІСТЕЧКО  #ЗОЛОТА ГІРКА  #БАЛКА

Дві пекельні ночі пережила 
Таїровська громада в березні. 
Виття сирен, дзижчання “мо-
педів” майже над головою та 
вибухи – один за одним – дуже 
близько та дуже небезпечно.

Перша атака сталася напочатку 
місяця – 4 березня. Ввечері во-
рог поцілив у електричну під-
станцію поблизу Совіньйону, 
спричинивши масштабні руй-
нування житлових будинків та 

В Таїровській селищній раді пройшла 
чергова сесія, ключовим рішенням якої 
стало виділення військовим частинам між-
бюджетних трансфертів на загальну суму 
28 мільйонів гривень.

Крім того, було ухвалено рішення про 
передачу ДСНС польових ліжок і спальних 
комплектів, що допоможить рятувальни-
кам у їхній щоденній героїчній службі.

Також депутати підтримали соціальні 
ініціативи про допомогу людям, які по-
страждали від війни.

Нагадаємо, що 26 березня на засідан-
ні виконкому Таїровської селищної ради 
було ухвалено рішення щодо надання ком-
пенсацій за зруйноване або пошкоджене 
житло, а також затверджено Положення 
про надання безповоротної фінансової до-
помоги суб’єктам господарювання, діяль-
ність яких зазнала негативного впливу вна-
слідок війни.

28 МІЛЬЙОНІВ ВІЙСЬКОВИМ І ДОПОМОГА ДСНС –
рішення таїровських депутатів

ЧИТАЙТЕ В НОМЕРІ:ЧИТАЙТЕ В НОМЕРІ:
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УСІУСІ
ІНФОРМАЦІЙНІІНФОРМАЦІЙНІ

КАНАЛИКАНАЛИ
ТАЇРОВСЬКОЇТАЇРОВСЬКОЇ

СЕЛИЩНОЇСЕЛИЩНОЇ
РАДИ ТУТ:РАДИ ТУТ:

ЧИТАЙТЕ НА СТОРІНКАХ

ТАЇРОВСЬКАТАЇРОВСЬКА
ГРОМАДАГРОМАДА
ПІД УДАРОМ:ПІД УДАРОМ:
ХРОНІКАХРОНІКА
БЕРЕЗНЯБЕРЕЗНЯ

інфраструктури житлового ма-
сиву.

Друга атака "шахедів" стала не 
менш руйнівною – на цей раз у 
житловому масиві "Дружний". 
У ніч з 20 на 21 березня десят-
ки підприємців водночас за-
лишились без приміщень і то-
вару. Спалені будівлі вздовж 
проспектів Небесної Сотні та 
полковника Гуляєва залишила 
після себе ця ніч.

ЖИТЕЛІ ГРОМАДИ, ЧИЄ ЖИТЛО
ПОСТРАЖДАЛО ВІД РОСІЙСЬКОЇ АГРЕСІЇ,
МОЖУТЬ ОТРИМАТИ КОМПЕНСАЦІЮ
Таїровська селищна рада повідомляє, що мешканці 

громади, чиє житло було зруйноване або пошкоджене 
внаслідок російських повітряних атак, можуть отрима-
ти компенсацію.

Для цього потрібно звернутися з заявою та пакетом 
документів до Таїровського Центру надання адміністра-
тивних послуг за адресою: селище Таїрове, вул. Пере-
моги, 71. Телефон: 093-305-91-77.

Важливо! Власник житла або його близькі родичі 
(батьки, діти, чоловік/дружина) мають бути зареєстро-
вані в Таїровській громаді.

НЕОБХІДНІ ДОКУМЕНТИ:
 Копія паспорта
 Витяг про реєстрацію місця проживання
 Заява про проведення обстеження житла
 Реєстраційний номер облікової картки платника по-

датків
 Документи, що підтверджують право власності
 Довідка про особовий картковий рахунок у Приват-

Банку або Ощадбанку (IBAN)
 Фото- та відеофіксація пошкодженого житла
 Довідка про несудимість (формується в «Дії»).
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НОВИНИ

ШАНОВНІ ЧИТАЧІ!

ПІВДЕННА МЕДІА МЕРЕЖА ТА ГАЗЕТА «ПІВДЕНЬ» ЧЕКАЮТЬ 
НА ВАШІ РОЗПОВІДІ, КОМЕНТАРІ, ЗАПИТАННЯ. НАС ЦІКА-
ВИТЬ УСЕ, ЧИМ ЖИВЕ ГРОМАДА ТА КОЖЕН ОКРЕМИЙ ЇЇ МЕШ-
КАНЕЦЬ.

ЗВЕРТАЙТЕСЯ ДО РЕДАКЦІЇ ЗА НОМЕРОМ: (096) 623-49-91 
(viber, telegram), НА ЕЛЕКТРОННУ ПОШТУ pivden.media@
gmail.com, АБО В ПОВІДОМЛЕННЯХ НА СТОРІНЦІ ПІВДЕННОЇ 
МЕДІА МЕРЕЖІ В Fасеbook.

НОВИНИ ВІД ПІВДЕННОЇ МЕДІА МЕРЕЖІ В TELEGRAM:
t.me/pivden_media

БУДІВНИЦТВО НОВОГОБУДІВНИЦТВО НОВОГО
ДИТЯЧОГО САДОЧКАДИТЯЧОГО САДОЧКА
В ТАЇРОВОМУ ТРИВАЄВ ТАЇРОВОМУ ТРИВАЄ

Незважаючи на війну, 
таїровська слада розуміє, 
що важливим аспектом 
життєдіяльності громади 
є соціальна сфера, зокре-
ма забезпечення гідних та 
комфортних умов для ро-
звитку підростаючого по-
коління.

Тому новому дитячому 
садочку в селищі Таїрове 
бути! А постійний контроль 
з боку адміністрації гро-
мади забезпечує якість та 
строки виконання робіт під-
рядною організацією.

У березні відбулася чер-
гова робоча нарада з під-
рядною організацією, яка 
реалізує проєкт «Нове бу-
дівництво дитячого садка 
на 90 місць».

Під час зустрічі були 

детально обговорені клю-
чові етапи будівництва, до-
тримання графіку робіт та 
важливі технічні питання. 
Особливу увагу приділили 
якості виконання будівель-
них робіт та забезпеченню 
всіх необхідних умов для 
комфортного та безпечно-
го перебування дітей у май-
бутньому закладі.

Після наради керівни-
цтво ради разом із пред-
ставниками підрядної ор-
ганізації здійснило виїзд на 
будівельний майданчик. 
Це дало змогу на місці 
оцінити динаміку вико-
нання робіт, перевірити 
стан об’єкта та спільно 
визначити подальші кроки 
для ефективної реалізації 
проєкту.

З березня Таїровський 
ліцей розпочав прийом 
документів на вступ дітей 
в 1-й клас, – повідомляє 
адміністрація учбового 
закладу. Подати докумен-
ти можна протягом 3-х 
місяців – до 30 травня – 
безпосередньо в ліцеї або 
онлайн.

АЛГОРИТМ ПОДАЧІ 
ДОКУМЕНТІВ ОНЛАЙН 
НАСТУПНИЙ:

  У пошуковій системі 
Google чи будь-якій іншій 
вводимо «Електронна 
реєстрація в заклади за-
гальної середньої освіти» 
(посилання на сайт https://

school.isuo.org).
  Здійснюємо всі кроки, 

вказані у системі (номер 
закладу у системі 15471). 
Обов’язково прикріплюємо 
фото або скановані копії 
документів, зазначених у 
переліку нижче.

Також можна надіслати 
скан або фотокопії доку-
ментів електронною по-
штою на адресу Таїровсь-
кого ліцею: tairovo_2006@
ukr.net.

ПЕРЕЛІК ДОКУМЕНТІВ 
ДЛЯ ЗАРАХУВАННЯ ДИ-
ТИНИ ДО ПЕРШОГО КЛА-
СУ, ЯКІ ПОДАЮТЬ БАТЬКИ 
АБО ОСОБИ, ЩО ЇХ ЗАМІ-
НЮЮТЬ:

1. Заява (у ліцеї або на 
сайті електронної реєстра-
ції);

2. Копія свідоцтва про 
народження дитини;

3. Медична довідка про 
результат медичного огля-
ду (форма №086-1/о);

4. Виписка профілактич-
них щеплень (довідка фор-
ми 0-63);

5. Для підтвердження 
права дитини, яка прожи-
ває на території обслугову-
вання ліцею, на її першочер-
гове зарахування один із 
батьків дитини має подати 
копію будь-якого з перелі-
чених нижче документів, 
що підтверджують місце 

проживання на території 
Таїровської громади:

- паспорт громадянина 
України одного з батьків 
дитини (з реєстрацією міс-
ця проживання);

- витяг з Єдиного дер-
жавного демографічного 
реєстру щодо реєстрації 
місця проживання;

- документ, що засвід-
чує право власності на від-
повідне житло (свідоцтво 
або витяг про право влас-
ності);

- документ, що засвід-
чує право користування 
житлом (договір найму, 
піднайму, оренди) засвід-
чений нотаріально.

ЦІНА ВОДИ В ТАЇРОВСЬКІЙ ГРОМАДІЦІНА ВОДИ В ТАЇРОВСЬКІЙ ГРОМАДІ
СКОРИГОВАНА, ПРОТЕ ВСЕ ОДНО ЗАЛИШАЄТЬСЯСКОРИГОВАНА, ПРОТЕ ВСЕ ОДНО ЗАЛИШАЄТЬСЯ
НИЗЬКОЮ В ПОРІВНЯННІ З ТАРИФАМИ СУСІДІВНИЗЬКОЮ В ПОРІВНЯННІ З ТАРИФАМИ СУСІДІВ

Виконавчий комітет 
Таїровської селищної ради 
сгоригував тарифи на во-
допостачання, яке забе-
спечується комунальни-
ми підприємствами ЖКП 
«Таїрове» та «Лиман».

Відтепер вартість водо-
постачання для абонентів 

КП «ЖКП «Таїрове» складає 
30,6 грн/м3 води (було 23,25 
грн.) Вартість водовідве-
дення – 34,6 грн/м3 (було 
24,48).

Для абонентів КП «Ли-
ман» ціна кубічного метру 
води тепер становить 28,75 
грн (було 22,09 грн). Тариф 

на водовідведення зали-
шається «нульовим».

Сгориговані тарифи 
враховують собівартість 
надання послуги комуналь-
ними підприємствами гро-
мади. Проте, незважаючи 
на незначне підвищення, 
ціна водокористування в 

Таїровській громаді все 
одно залишається однією 
з найнижчих у порівнянні з 
сусідніми громадами за ра-
хунок дотації з місцевого 
бюджету: при споживанні 
до 4 м3  води на одну за-
реєстровану людину тариф 
складатиме 20.6 грн/ м3.

ТАЇРОВСЬКИЙ ЛІЦЕЙ ПРИЙМАТИМЕ ДОКУМЕНТИТАЇРОВСЬКИЙ ЛІЦЕЙ ПРИЙМАТИМЕ ДОКУМЕНТИ
НА ВСТУП ДІТЕЙ У ПЕРШИЙ КЛАС ДО 30 ТРАВНЯНА ВСТУП ДІТЕЙ У ПЕРШИЙ КЛАС ДО 30 ТРАВНЯ

ТАЇРОВСЬКА ШКОЛАТАЇРОВСЬКА ШКОЛА
МИСТЕЦТВ ОГОЛОСИЛАМИСТЕЦТВ ОГОЛОСИЛА
ГРОМАДСЬКІ СЛУХАННЯГРОМАДСЬКІ СЛУХАННЯ

З 1-го квітня КЗПСО 
«Таїровська школа мис-
тецтв» проводить громад-
ське обговорення про при-
своєння закладу імені його 
першого директора Тетяни 
Євгенівни Заварзіної.

Для адміністрації шко-
ли та педагогів це ім'я має 
велике значення. Тетяна 
Євгенівна була не тільки 
неймовірною піаністкою, 

митцем-професіоналом, 
але й мала безмежний ен-
тузіазм, завдяки якому 
з'явилася Таїровська мис-
тецька школа. Спочатку як 
філіал музичної школи, яку 
очолювала Заварзіна, а по-
тім і як самостійний заклад.

У грудні минулого року 
мистецька школа відзначи-
ла 70-річчя з дня народжен-
ня Тетяни Євгенівни.

Якщо громадськість 
підтримує ініціативу ад-
міністрації закладу, шко-
ла отримує ім'я своєї за-
сновниці та матиме назву 
Таїровська школа мистецтв 
імені Т.Є. Заварзіної.

Віддати свій голос за іні-
ціативу можна перейшовши 
через QR-код:
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ЗАЛУЧАЄМО МОЛОДЬЗАЛУЧАЄМО МОЛОДЬ
ДО РОЗВИТКУ ГРОМАДИДО РОЗВИТКУ ГРОМАДИ

ВІДБУЛОСЯ ПЕРШЕ ЗАСІДАННЯВІДБУЛОСЯ ПЕРШЕ ЗАСІДАННЯ
МОЛОДІЖНОЇ РАДИМОЛОДІЖНОЇ РАДИ

СУСПІЛЬСТВО

Нове покоління – нові ідеї, нові можливості. Наприкінці минулого року Таїровська селищна рада 
розпочала пошук молодих, амбітних і активних, щоб залучити їх до спільної роботи на благо гро-
мади. До відбіру в Молодіжну раду запрошувались мешканці громади віком від 14 до 35 років. І 
ось сталося: в стінах селищної ради відбулася важлива подія – установчі збори Молодіжної ради.

На перше засідання 
прийшли понад двадцять 
членів новоствореної Мо-
лодіжної ради. А головною 
метою цієї зустрічі стало 
обрання голови, заступни-
ка голови та секретаря Мо-
лодіжної ради.

Спочатку всі кандидати 
на ці посади розповіли про 
себе, а потім відбулося від-
крите голосування, за під-
сумками якого головою Мо-
лодіжної ради став Кирило 
Шпак, його заступником 
обрали Віталія Тричєва. 
Секретарем обрано Емілію 

Тустановську.
«Саме ці лідери ста-

нуть голосом молоді нашої 
громади, генераторами 
ідей і рушіями позитивних 
змін. Молодіжна рада – це 
простір для дії, творчості 
та справжнього впливу. І 
ми переконані: найцікавіше 
– попереду!», – зазначають 
у Таїровській селищній раді.

У молоді ми по-
винні виховува-
ти гідну зміну. 

Сьогодні триває війна, але 
після війни постануть ве-
ликі завдання з відновлення 
країни, і це будуть роби-
ти ті молоді люди, яким 

зараз 14-35 років. З одного 
боку, ми хочемо, щоб вони 
знали, як приймаються та 
виконуються рішення, як 
працюють органи влади. 
З іншого, очікуємо від них 

нові неформальні ідеї, які ми 
зможемо втілити в жит-

тя», – розповів секретар 
Таїровської селищної ради 
Олександр Орлов.

Отже, давайте знайоми-
тись із молодими лідерами 
громади:

Голова Молодіжної 
ради Кирило Шпак. З 2018 

року працює на державній 
службі, має досвід взає-
модії як з державними ор-
ганами та органами місце-
вого самоврядування, так і 
з громадянами.

Заступник голови Мо-
лодіжної ради Віталій 

Тричєв. На даний час пра-
цює в Агенції регіонального 
розвитку Одеської області 
консультантом офісу робо-
ти з територіальними гро-
мадами.

Секретар Молодіжної 
ради Емілія Тустановська. 

Викладає англійську мову 
для дорослих і дітей. Має 
великий досвід у волонтер-
стві: в 16 років самостійно 
зробила збір на автівку для 
українських військових.

Треба зазначити, що 
Таїровська громада – одна 
з перших в Одеській об-
ласті, яка провела органі-
заційну підготовку та запу-
стила роботу Молодіжної 
ради. Рада збиратиметься 
не рідше одного разу на 
квартал. Також передбаче-
на взаємодія керівництва та 

членів ради з депутатським 
корпусом і виконавчими ор-
ганами місцевої влади.

Також Олександр Орлов 
додав, що незабаром ана-
логічна робота буде прове-
дена по створенню Громад-
ської ради при Таїровській 
селищній раді. В громадсь-
ку раду увійдуть лідери ду-
мок, громадські активісти, 
представники громадських 
і волонтерських об'єднань 
і організацій, що мешкають 
або працюють у Таїровській 
громаді.

Отже слідкуємо за офі-
ційними повідомленнями та 
разом приймаємо участь у 
суспільному житті громади!

СПОРТ
НЕПЕРЕМОЖНІ «ТАЇРОВСЬКІНЕПЕРЕМОЖНІ «ТАЇРОВСЬКІ
ПАНТЕРИ»: М'ЯЧ ПАСУЄ ДІВЧАТАМПАНТЕРИ»: М'ЯЧ ПАСУЄ ДІВЧАТАМ
Березень став вдалим 

для команди «Таїровські 
пантери». Дівчата проде-
монстрували прагнення 
до перемоги та наполег-
ливість і показали чудові 
спортивні результати в 
іграх із футболу та баскет-
болу на змаганнях у місті 

Чорноморськ, що прохо-
дили в рамках проєкту Все-
української шкільної ліги 
«Пліч-о-Пліч».

В баскетбольній баталії 
таїровські дівчата здобу-
ли ІІІ місце та стали абсо-
лютними переможницями 
в футбольних змаганнях, 

завоювавши титул найкра-
щої юнацької команди в 
Одеському районі.

До складу команди 
«пантер» входять учени-
ці Таїровського ліцею, а 
тренують дівчат вчителя 
фізичної культури Оксана 
Величко та Сергій Роскош.

СПОРТИВНИЙ КЛУБ СПОРТИВНИЙ КЛУБ «ТАЇРОВЕ»«ТАЇРОВЕ»
ПОПОВНИВ СВОЮ МАТЕРІАЛЬНУ БАЗУПОПОВНИВ СВОЮ МАТЕРІАЛЬНУ БАЗУ
З початку року спортив-

ний клуб «Таїрове» суттєво 
поповнив свою матеріаль-
но-технічну базу, на що 
були витрачені як бюджет-
ні, так і партнерські кошти.

• Зокрема закуплено 
100 комплектів форми та 
м’ячі для участі у Дитя-
чо-юнацькій футбольній 
лізі України на загальну 
суму 170 000 грн. Для цього 
залучили кошти партнерів.

• Придбано нові тре-
нажери для загальної фі-
зичної підготовки спор-
тсменів. На це витратили 
600 000 грн.

• Закуплено два ноут-
буки та багатофункціональ-
ний пристрій загальною 
вартістю 60 000 грн. Це 
обладнання необхідне для 
задовільнення адміністра-
тивних потреб клубу.

• Також придбаний 
спортивний інвентар для 

занять ушу-саньда та спор-
тивною гімнастикою, які 
проходять в малому спор-
тивному залі Таїровського 
ліцею. На це витрачено 30 
000 гривень бюджетних ко-
штів і додатково 60 000 гри-
вень коштів партнерів.

• Окремої уваги та вдяч-
ності заслуговує міжнарод-
на допомога таїровським 
веслувальникам, які вхо-
дять до складу СК «Таїро-
ве». Партнери з Литви, 
Німеччини та Нідерландів 
передали веслувальній базі 
«Чорноморець», яка по-
страждала від російського 
ворожого обстрілу, понад 
50 човнів і 100 пар весел. 
Нагадаємо, що в результаті 
прильоту згоріла не тільки 
сама база, але й були зни-
щені човни, весла та двигу-
ни на суму 198 000 гривень.

Отже таїровський спор-
тивний клуб невпинно ро-

звивається, залучаючи до 
спорту все більше дітей на-
шої громади та надаючи їм 
усі можливості особистісно-
го зростання та неперевер-
шених перемог.
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ГЕНПЛАН

ПРЕЗЕНТАЦІЯ ГЕНЕРАЛЬНОГОПРЕЗЕНТАЦІЯ ГЕНЕРАЛЬНОГО
ПЛАНУ СЕЛИЩА ТАЇРОВЕПЛАНУ СЕЛИЩА ТАЇРОВЕ

РОЗРОБНИК – ТОВ ПРОЄКТНЕ БЮРО РОЗРОБНИК – ТОВ ПРОЄКТНЕ БЮРО «БАЗИС»«БАЗИС»
Генплан селища Таїрове був розглянутий громадськістю наприкінці 2024 року. Ми – єдині в регіоні, хто в умовах воєнного часу успішно виконав план 
з оновлення та розроблення містобудівної документації, демонструючи спроможність до стратегічного планування та системного розвитку.

Таїровська територіальна громада стала першою в Одеській області, яка завдяки затвердженому генеральному плану досягла 100% забезпеченості 
всієї громади актуальною містобудівною документацією. Це означає, що громада матиме можливість ефективно використовувати територію для її 
розвитку, працювати над залученням інвесторів та інтегрувати дані до містобудівного кадастру державного рівня.

ОСНОВНІ ЦІЛІ
ГЕНЕРАЛЬНОГО
ПЛАНУ: 

1. Зміни в межах населе-
ного пункту:

Генеральний план про-
понує розширення меж 
селища Таїрове з ураху-

ми дійсного генерального 
плану передбачається бу-
дівництво наступних за-
кладів: дитяча поліклініка, 
поліклініка для дорослих, 
підстанція швидкої допо-
моги на 2 машини, лікарня 
на 350 ліжок з поліклінікою 
для дорослих, дитяча 
лікарня на 200 місць між 
Магістральним проспек-
том та вулицею Марінесь-
кою (масив «Зелений Гай»), 
переважно на території 
масиву «Зелений Гай» та 
«Ульянівка».

Плануються до викори-
стання існуючі підприємства 
торгівельного призначення  
та проєктними рішеннями 
передбачається створен-
ня на території населено-
го пункту нових територій 
для розташування закладів 
торгівлі, громадського 
харчування та побутово-
го обслуговування. Також, 
планується будівництво 
пришкільного універсаль-
ного багатофункціонально-
го комплексу для ігрових 
видів спорту на території 
Таїровського ліцею з розмі-
щенням КНП СК «Таїрове» 
по вулиці 40-річчя Пере-
моги, 25/а. На існуючому 
стадіоні «Центральний» по 
вулиці 40-річчя Перемоги, 
25/а планується реконструк-
ція основного стадіону – 
оновлення трибун, бігових 
доріжок, футбольного поля 
та іншого обладнання для 
забезпечення комфортних 
умов для глядачів та спор-
тсменів; створення бага-
тофункціональних майдан-
чиків – облаштування зон 
для футболу, баскетболу, 
волейболу та тенісу тощо.

В межах населеного 
пункту Таїрове в наявності 
Центр надання адміністра-
тивних послуг по вулиці 
40-річчя Перемоги, 53/1. 
Проєктними рішеннями 
дійсного генерального пла-
ну передбачається будів-
ництво наступних об1єктів 
для надання адміністратив-
них та соціальних послуг: 
бізнес-центри, громадсь-
кий центр (банк, поштове 
відділення), поліція, госпо-
дарський суд, тимчасовий 
прихисток для переміще-
них осіб, податкова інспек-
ція, центр допомоги вете-
ранам («Ветеран-ХАБ»), 
будинок-інтернат для лю-
дей похилого віку, центр 
соціальних послуг,  центр 
соціально-психологічної ре-
абілітації, центр зайнятості 
з офісними приміщеннями 
в межах громадських тери-
торій «10 масив», «Ульянів-

ванням потреб розвитку 
житлової, соціальної та ви-
робничої інфраструктури. 
Проєктними рішеннями 
площа території селища 
Таїрове підлягає зміні та 
складає близько 3,3 тис. га. 
Запланована планувальна 
схема визначалася на прин-
ципах поліцентричності, зо-
нування, функціонального 
поділу та зв’язності.

Відбувається пере-
розподіл територій та змі-

на геометрії території 
за рахунок: виклю-

чення з меж насе-
леного пункту 

території, що 
входить до 

о х о р о н -
ної зони 
м а -
гістраль-

ного газопроводу та вклю-
чення масивів: «Мізікевича», 
«Червоний хутір», «Чорно-
морка», «Чорноморка-2», 
«Дружний», «Совіньйон», 
«Улянівка» та територій, що 
перебували за межами на-
селених пунктів, житлових 
масивів тощо. Межі населе-
ного пункту ув’язувалися як 
з межами територій суміж-
них громад, так і з населени-
ми пунктами самої Таїровсь-
кої громади.

2. Багатострокова пер-
спектива населеного пун-
кту:

У складі проєкту роз-
роблена модель перспек-
тивного розвитку селища 
Таїрове, яка  включає: роз-
ширення житлових, комер-
ційних і рекреаційних зон; 

врахування соціальних по-
треб, включаючи школи, 
медичні заклади, спортивну 
і культурну інфраструктуру; 
прогнозоване розширення 
та реконструкцію інфра-
структури для підвищення 
якості життя мешканців. 
Ця перспектива формува-
тиметься на майбутні 30-50 
років.

Адміністративний центр 
майбутнього міста пла-
нується лишити в існуючих 
межах селища Таїрове з 
розміщенням основних ад-
міністративно-управлінсь-
ких закладів; культурно-со-
ціальну складову розділити 
між існуючими масивами, 
що вже сформували свої 
локальні центри, а фінансо-
во-юридичну складову та 
мережу закладів правопо-
рядку спланувати в межах 
масиву «Ульянівка».  

3. Розвиток соціальної 
інфраструктури:

Новий генеральний 
план селища Таїрове пе-
редбачає поступове ство-
рення повноцінної мережі 
закладів соціальної інфра-
структури, здатної повністю 
забезпечити потреби міс-
цевих мешканців без вико-
ристання ресурсів міської 
мережі Одеси.

Реалізація цього пла-
ну буде здійснюватися 
поетапно до завершення 
розрахункового періоду. 
Пріоритетне будівництво 
заплановане в районах, 
наближених до наявних 
житлових масивів, щоб 
першочергово забезпечити 
мешканців необхідною ін-
фраструктурою та створити 
зручні умови для повсяк-
денного життя.

Зростання населення та 
розширення меж потребу-
ють суттєвого збільшення 
кількості соціальних об’єк-
тів: шкіл і дитячих садків 
для забезпечення освітніх 
потреб тощо.

Планується будівни-
цтво: 16 закладів шкільної 
освіти, з них: 4 ліцеї з від-
діленням початкової шко-
ли та 3 зблоковані школи 
з відділенням початкової 
школи, 8 закладів загальної 
середньої освіти та 1 окре-
ма початкова школа; 25 
закладів дошкільної освіти 
та реконструкція існую-
чого дитячого садку «Жу-
равлик» з будівництвом 
нового корпусу на 90 місць 
і 109 місць та будівництвом 
їдальні з укриттям на 90 
місць.

Проєктними рішення-

ка» та центральна частина 
«Таїрове».

4. Території природ-
но-заповідного фонду та 
озеленені території загаль-
ного користування: 

Проєктом визначені 
локації для створення те-
риторій природно-заповід-
ного фонду із зазначенням 
їхніх функцій, а саме:

- територія, що заре-
зервована для розширен-
ня природо-заповідного 
фонду, з умовною назвою 
«Сухий лиман», яка перед-
бачена для розвитку рекре-
аційного потенціалу грома-
ди вздовж берегів водного 
об’єкту Сухий лиман;

- територія парку 
пам’ятки садово-паркового 
мистецтва  «Дендропарк 
Таїровський».

Розроблена система 
озеленення, що включає 
не лише великі парки, але 
й малі сквери в житлових 
кварталах, що створилася 
у мережу екокоридорів і 
одночасно здатна досягти 
екологічних і соціальних 
цілей, допомогти об’єднати 
жителів та природу (будуть 
зручними для прогулянок, 
пробіжок та відпочинку),  
створити повітряні шляхи 
для використання природ-
них систем вітру, зменшити 
забруднення повітря, по-
кращити циркуляцію пові-
тря та знизити температуру 
на території, сприяти ро-
звитку сталої мобільності 
тощо.

Загальна площа озеле-
нення на розрахунковий 
строк становитиме 152,15 
га, серед яких найбільшу 
площу в 65,95 га займа-
ють «Міські сади» селища 
Таїрове та Парк «Радуж-
ний» вздовж вулиць Аеро-
портівська та Паркова пло-
щею 41,64 га, а загальний 
показник озеленення стано-
витиме  15, 16 кв. м на особу.

Визначені заходи щодо 
покращення стану пляжних 
зон, а саме: благоустрій та 
інфраструктурні покращен-
ня, поліпшення транспорт-
ної доступності, розвиток 
еко-туризму тощо.

4. Розвиток житлового 
будівництва:

На території, на яку ро-
зроблений генплан, перед-
бачається нове будівництво 
садибної та багатоквартир-
ної житлової забудови. Об-
сяги садибного житлового 
будівництва розраховані, 
виходячи з територіальних 
ресурсів, середньої величи-
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ОСЕРЕДКИ БФ ОСЕРЕДКИ БФ ««ВОЛОНТЕРИ ТАЇРОВА»ВОЛОНТЕРИ ТАЇРОВА»

За цей час допомога 
була надана багатьом ро-
динам, які опинилися у 
скрутному матеріальному 
становищі. Це і внутрішньо 
переміщені особи з різних 
куточків країни, і місцеві 
соціально вразливі верстви 
населення, зокрема літні 
люди.

Але діяльність «Волон-
терів Таїрова» набагато 
ширша. Наприклад, у 2023 
році організація відправи-
ла військовим на бахмут-
ський напрямок зарядну 
станцію. А зараз продов-
жує збирати речі для пора-
нених бійців.

Останні декілька міся-

В цьому році благодійній організації БФ «Волонтери Таїрова» ви-
повнилось 5 років. Організація була створена ще за часів пандемії ко-
ронавірусу. А потім – нові виклики, пов'язані з повномасштабною вій-
ною... З годом – розширення. 3 роки тому запрацював волонтерський 
осередок фонду в житловому масиві «Дайберг».

ни садибної ділянки 0,1 га 
та розрахункової щільності 
населення 17 осіб на га. 
Обсяги багатоквартирно-
го житлового будівництва 
розраховані, виходячи з 
територіальних ресурсів та 
розрахункової щільності на-
селення 575-950 осіб на га. 
Загальна площа на кінець 
розрахункового строку 
складе – 2209,72 тис. м2, а 
загальна середня житло-
ва забезпеченість в межах 
проєктування на кінець 
розрахункового строку 
становитиме 27,1 м2 на 1 лю-
дину. Такі території перед-
бачаються переважно в ме-
жах масивів «10-й масив», 
«Радужний», «Ульянівка», 
«Зелений Гай» та централь-
ної частини селища Таїрове.

Додатково визначені ос-
новні аспекти та перспекти-
ви розвитку багатоповерхо-
вої забудови з урахуванням 
даних обмежень. 

5. Розвиток виробничих 
об’єктів:

На території, на яку 
розроблений генплан, пе-
редбачається визначення 
місць для перспективи роз-
планування території під 
індустріальні парки та тех-
нопарки. Основним напря-
мом планується розвивати 

конструкція та ремонт існу-
ючих доріг, застосування 
заходів заспокоєння руху, 
створення пішохідних зон 
та велосипедних доріжок, 
застосування односторон-
нього руху, встановлення 
світлофорів, улаштування 
однорівневих розв’язок.

9. Розвиток інженерної 
інфраструктури:

Прийнятий основний 
принцип – відокремлення 
від системи мереж та спо-
руд міста Одеси. Таким 
чином планується будів-
ництво електропідстанції, 
очисних споруд та прокла-
дання інженерних мереж 
по мірі забудови території. 

10. Інженерна підготов-
ка та благоустрій території:

Проєктними рішеннями 
планується: намив території 
на березі Сухолиманського 
водосховища (площа нами-
ву території – 4,61 га); насип 
на території селища Таїро-
ве (в існуючих адміністра-
тивних межах) з метою 
вирівнювання території 
та створення пожежного 
депо (площа насипу – 1,21 
га); насипи на території ж/к 
Червоний Хутір (загальною 
площею – 3,19 га) з метою 
вирівнювання природної 

супутні підприємства для 
розвитку портів. Такі тери-
торії плануються вздовж 
автомобільної дороги з 
умовною назвою «Інду-
стріальний коридор».

6. Розвиток об’єктів ко-
мунального призначення:

Визначені подальші за-
ходи щодо кладовищ тра-
диційного поховання, що 
порушують санітарні вимо-
ги (планується їх подальше 
закриття) та визначено міс-
це для розміщення нового 
кладовища традиційного 
поховання площею 4,03 га 
та кладовища поховання 
урн площею 3,32 га у північ-
но-східній частині села Су-
хий Лиман вздовж вулиці 
Безіменна – для населення 
всієї громади.

Також заплановані тери-
торії для створення ділянок 
пожежних депо загальною 
кількістю 16 постів, два з 
яких заплановані в межах 
суміжного села Сухий Ли-
ман – вони будуть обслу-
говувати частину території 
селища Таїрове.

7. Збереження тради-
ційного середовища (куль-
турна спадщина):

Визначені заходи щодо 
збереження та охорони 

балки та розташування ло-
кальних очисних споруд; 
частково вздовж берегів 
водних об’єктів передба-
чається берегоукріплення з 
метою попередження зато-
плень території (довжина 
берегоукріплювальних за-
ходів в межах населеного 
пункту – 2,62 км).  Береги 
водойми підлягають благо-
устрою шляхом озеленен-
ня схилів. Для озеленення 
берегової зони необхідно 
використовувати дерева та 
кущі, що мають розвинену 
кореневу систему. Укоси 
та схили балок необхідно 
укріпити одерновкою та 
травопосівом.

11. Функціональне при-
значення та цільове при-
значення:

Проєктними рішеннями 
визначені види функціо-
нального призначення тери-
торій та упорядковані види 
супутніх та переважних ви-
дів цільового призначення 
земельних ділянок.

Були опрацьовані 
пропозиції та зау-
важення, які надій-

шли протягом строку гро-
мадського обговорення 
містобудівної документа-
ції. А саме:

культурної спадщини та 
традиційного середовища 
та встановлені розміри охо-
ронних зон таких об’єктів.

8. Розвиток транспорт-
ної інфраструктури:

Розвиток населеного 
пункту передбачає враху-
вання проєктного рішення 
щодо будівництва об’їз-
ної автомобільної дороги 
з умовною назвою «Інду-
стріальний коридор». Це 
рішення спрямоване на зни-
ження транспортного на-
вантаження на автомобіль-
ну дорогу Т-16-09, яка 
проходить через суміжний 
населений пункт Сухий Ли-
ман і на сьогоднішній день 
створює значні транспортні 
проблеми. Також проєк-
том розроблена система 
маршрутів громадського 
транспорту, яка доповнена 
зупинками громадського 
транспорту. Визначений 
маршрут шкільного автобу-
су для підвозу дітей. Визна-
чаються маршрути для руху 
велосипедистів. Створюєть-
ся пішохідна мережа та 
визначається та, що підля-
гає реконструкції. 

Визначені містобудівні 
заходи в системі вуличної 
мережі, а саме: проекту-
вання доріг і вулиць, ре-

1. Відображені місця ма-
сового відпочинку, концен-
трація яких зосереджена 
вздовж узбережжя Чорного 
моря;

2. Відкориговане місце 
будівництва школи та ди-
тячого садку на території 
ЖБК «Дайберг»;

3. За пропозиціями де-
путатів уточнене місце 
розташування об’єктів со-
ціальної інфраструктури, 
закладів освіти, охорони 
здоров'я тощо;

4. Відкориговані межі те-
риторії парку «Люстдорф»;

5. Опрацьований додат-
ковий об'єкт реабілітацій-
ного призначення (стаціо-
нар на 50 ліжок);

6. Внесені територія 
громадського призначення 
з подальшим будівництвом 
громадського центру з 
розміщенням приміщень 
для сімейних лікарів, примі-
щень комунальних закладів, 
торгівельних об'єктів, за-
кладів побутового обслуго-
вування тощо вздовж вули-
ці Мускатній та озелененої 
території на перетині ву-
лиці Очеретова та про-
вулку Затишного (масиву 
Дружний).

ГЕНПЛАН

!

СУХИЙ ЛИМАН ГОТУЄТЬСЯ ДОСУХИЙ ЛИМАН ГОТУЄТЬСЯ ДО
ОНОВЛЕННЯ СИСТЕМИ ВИВЕЗЕННЯ ОНОВЛЕННЯ СИСТЕМИ ВИВЕЗЕННЯ 
СМІТТЯ: НА СЕСІЇ РАДИ ВИДІЛЕНОСМІТТЯ: НА СЕСІЇ РАДИ ВИДІЛЕНО
КОШТИ НА НОВИЙ СМІТТЄВОЗКОШТИ НА НОВИЙ СМІТТЄВОЗ
На останній сесії Таїровсь-

кої селищної ради було ух-
валено рішення, яке має 
стратегічне значення для по-
кращення екологічної ситуа-
ції та благоустрою села Сухий 
Лиман. Депутати підтримали 
ініціативу щодо виділення ко-
штів у розмірі 5 мільйонів 750 
тисяч гривень на придбання 
сучасного сміттєвозу. Цей 
транспортний засіб після за-
купівлі буде передано на ба-
ланс комунального підприєм-
ства «Лиман», яке забезпечує 
обслуговування території се-
лища Сухий Лиман.

Це рішення стало від-
повіддю на багаторічну 
проблему, яка турбувала 
мешканців Сухого Лиману. 
На сьогодні в селі відсутній 
спеціалізований транспорт, 
який би міг ефективно збира-
ти та вивозити побутові від-
ходи відповідно до сучасних 

стандартів. Єдиний наявний 
сміттєвоз, який використо-
вувався раніше, технічно за-
старілий і не пристосований 
до обслуговування контей-
нерів, що встановлені в на-
селеному пункті. Це значно 
ускладнювало процес виве-
зення сміття та не дозволя-
ло підтримувати належний 
санітарний стан на території 
села.

За словами представ-
ників селищної ради, новий 
сміттєвоз відповідатиме 
сучасним вимогам та буде 
обладнаний для роботи з єв-
роконтейнерами. Це дозво-
лить систематизувати графік 
вивезення сміття, зменшити 
навантаження на КП «Лиман» 
і, найголовніше, покращити 
умови життя для мешканців 
села.

Сухий Лиман — це ком-
пактне, але динамічно зро-

стаюче село, яке входить 
до складу Таїровської тери-
торіальної громади. Село має 
вигідне розташування побли-
зу Одеси, і в останні роки ак-
тивно розвивається, зокрема 
через розбудову житлових 
кварталів. Стрімкий розвиток 
вимагає модернізації інфра-
структури, особливо у сфері 
житлово-комунального го-
сподарства.

Староста Сухого Лиману 
Тетяна Кулеш неодноразово 
піднімала питання необхід-
ності оновлення техніки для 
обслуговування села. Завдя-
ки її ініціативності та підтрим-
ці депутатського корпусу 
громади вдалося закласти 
кошти в бюджет на придбан-
ня сміттєвозу вже цього року.

Після завершення усіх 
процедур закупівлі, новий 
автомобіль офіційно стане на 
баланс КП «Лиман» і присту-
пить до обслуговування вули-
ць та житлових масивів Сухо-
го Лиману. Окрім вирішення 
питання з вивезенням сміття, 
це також дозволить громаді 
більш ефективно реалізову-
вати програми з благоустрою 
та охорони навколишнього 
середовища.

Мешканці села сподіва-
ються, що це лише перший 
крок до комплексного онов-
лення інфраструктури Сухого 
Лиману. Адже чистота, по-
рядок і якісні комунальні по-
слуги — це не лише питання 
комфорту, а й показник уваги 
влади до потреб громади.

ців «Волонтери Таїрова» 
збирають одяг і передають 
його в шпиталі для поране-
них військових.

У минулому році волон-
тери започаткували проєкт 
«Краса переможе», в якому 
прийняли участь жінки-пе-
реселенки з різних куточків 
України.

Наразі в волонтерсько-
му осередку в «Дайберзі» 
постійно проходять занят-
тя учасників проєкту «Сріб-
ний вік» у партнерстві з ГО 
«Фонд Зураба».

Волонтери щиро дяку-
ють усім, хто долучається 
до добрих справ і прино-
сить побутові речі, одяг 

і взуття, дитячі іграшки 
тощо. В осередку кажуть: 
головне, щоб речі були 
чисті та охайні.

Розклад роботи волон-
терського філіалу в жит-
ловому масиві «Дайберг»: 
ЩОСЕРЕДИ та ЩОНЕДІЛІ з 
10-ї ранку до 17:00.

Адреса філіалу: жм 
«Дайберг», вулиця Цен-
тральна, 72.

Також благодійники че-
кають на вас у Хабі БО БФ 
«Волонтери Таїрова» в се-
лищі Таїрове за адресою: 
вулиця Перемоги, 29/1. Хаб 
працює в ЧЕТВЕР (з 10:00 
до 12:00) та в СУБОТУ (з 
12:00 до 13:00).
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Перші повідомлення 
про влучання шахедів по-
чали надходити ще піздно 
ввечері. Знайома жителька 
Совіньйону сповістила, що 
за парканом горять сусід-
ські будинки, а сама вона 
з родиною переховується 
в підвалі. «Дуже моторош-
но», – додала вона.

Потім вже написали 
тг-канали: в Совіньйоні та 
поблизу житлового масиву 
масові пожежі.

А ще піздніше з'явилася 
інформація про загиблого...

Опівночі вже було відо-
мо: горять житлові будинки 
в Совіньйоні-2, «Марин-Віл-
ласі», «Зеленому гаю» та 
кооперативі «Енергетик», 
зруйнована високовольт-
на підстанція, разом із нею 
– бізнес-центр «Маяк» на 
вулиці Трамвайній з розта-
шованими в ньому «Новою 
поштою», «Смартлабом» і 
безліччю маленьких мага-
зинчиків.

У житловому масиві 
миттєво зникло світло.

З офіційного повідом-
лення ДСНС, в ліквідуванні 
наслідків удару приймали 
участь понад 60 рятуваль-
ників.

Зранку в Совіньйоні-2 та 
біля бізнес-центру «Маяк» 
були розгорнуті пункти нез-
ламності. Міжнародні та 
локальні благодійні органі-
зації почали надавати по-
страждалим допомогу: від 
психологічної підтримки та 
гарячої їжі до будівельних 
матеріалів, щоб на перших 
порах прикрити вибиті вік-
на та полагодити дахи.

На місце прибули пред-
ставники Таїровської се-
лищної ради: секретар 
ради Олександр Орлов, 
начальник управління ЖКГ 
та інфраструктури Юрій Па-
раскевич і директор кому-
нального підприємства ЖКП 
«Таїрове» Олег Буравльов. 
Активну роботу по віднов-
ленню електричних мереж 
розпочали працівники ДТЕК, 
а таїровські комунальники 
взялися за розбір завалів.

Олександр Орлов за-
певнив, що місцева влада 
надасть допомогу жителям 
громади, чиї будинки по-
страждали від атаки «ша-
хедів».

«Прошу жителів зверта-
тися з заявами до Таїровсь-
кого Центру надання ад-
міністративних послуг, 
щоб отримати матеріаль-
ну допомогу та відновити 
свої зруйновані будинки», – 

ТАЇРОВСЬКАТАЇРОВСЬКА
ГРОМАДАГРОМАДА
ПІД УДАРОМ:ПІД УДАРОМ:
ХРОНІКАХРОНІКА
БЕРЕЗНЯБЕРЕЗНЯ1ПОЧАТОК НА СТОРІНЦІ

зазначив Олександр Орлов.
«Наслідки важки, – каже 

пані Лариса, яка мешкає в 
Совіньйоні-2. – Вікон немає, 
на даху десять балок розло-
мані вщент, у гаражі впала 
стеля. Але ми, дякуючи Бо-

гові, живі».
А ось літній чоловік, що 

загинув тієї ночі, виявився 
ветераном міліції, полков-
ником, колишнім очільник-
ком УБОЗ Анатолієм Корпа-
ном. Уламки уразили його, 
коли той стояв біля вікна 
власного будинку в «Ма-
рин-Вілласі».

СОВІНЬЙОН У ТЕМНІ.
ДЕСЯТЬ ДІБ БЕЗ СВІТЛА

Після ураження високо-
вольтної підстанції поблизу 
Совіньйону весь масив за-
лишився без електропоста-
чання.

Над усуненням наслідків 
працювали ДТЕК, місцева 
організація «Комунсервіс» 
разом із ЖКП «Таїрове». 
Проте прогнози були не 
дуже обнадійливі.

Виконавчий директор 
ОК ЖК «Люстдорф» Бронис-
лав Цуркан після розмови з 
керівництвом ДТЕК звер-
нувся до жителів, оцінивши 

перспективи повернення 
світла в дома совіньйонів-
ців за найліпшим сценарієм 
у 10 діб.

«Необхідне обладнання 
вже знайшли, але демон-
таж, перевезення і монтаж 

у нас займе до 10 днів», – 
повідомив Бронислав Цур-
кан.

А поки жителі знаходи-
лись без світла, місцевий 
комплекс відпочинку «По-
душка & Подушка» запро-
понував сусідам по масиву 
безкоштовні гарячі обіди. 
Кожного дня в благодійно-
му ресторанному меню був 
новий суп, щоб зігріти та пе-
ремогти темряву.

На восьмий-дев'ятий 
після атаки день електрика 
почала з'являтись у совіньй-
онівських домах – поки 
потрохи, по 3 години на 
день, але це дало надію, що 
енергетики впораються та 
вкотре доведуть стійкість 
нашого народу.

В ОДИН МИТЬ
ЗАЛИШИЛАСЯ
БЕЗ ДОМУ

А це – окрема історія 
історія жительки Совіньйо-
ну Аліни Репецької.

Майже щоночі над її 
будинком пролітали росій-
ські дрони, перетворюючи 
спокій на постійне очіку-
вання небезпеки. В один 
із таких днів безпілотник 
упав прямо на будинок. На 
щастя, дівчина та її рідні 
встигли сховатися в підвалі. 
«Шахед» в один момент 
зруйнував те, що батьки 
Аліни наполегливо зводили 
роками.

4 березня вся родина 
Аліни була вдома. Затиш-

ний вечір зіпсував гул росій-
ських дронів.

Безпілотники 
тепер заліта-
ють з моря. Їх 

почала збивати ППО. Ми 

дуже злякалися, тому од-
разу побігли у підвал. Нам 
довелося вмовляти батька 
спуститися разом з нами, 

бо він дивився телевізор. 
Як тільки ми забігли у схо-
вище, дрон влучив в буди-
нок. Було дуже гучно, вікна 
повилітали, а закриті двері 
знесло ударною хвилею», – 
згадує дівчина.

Коли вони вийшли з 
підвалу, то побачили, що 
дім горить. Аліна каже, що 
почали дзвонити в ДСНС, 
але ніхто не відповідав, 
тому її чоловік почав само-
стійно гасити полум’я. Усі 
боялися, щоб не стався ви-
бух. Пожежники та поліція 
приїхали вже після закінчен-
ня повітряної тривоги.

Через влучання шахеда 
будинок сильно пошкод-
жений. Постраждав дах, 
по стінах пішли тріщини. 

Вціліли лише два вікна в 
одній спальні. Всі інші, на-
віть у підвалі, вилетіли че-
рез вибухову хвилю. Одна 
спальня сильно зруйнова-
на, в інших — уламки скла 
у стінах. Найбільше руйну-
вань у вітальні на першому 
поверсі. На кухні повністю 
зруйновані всі меблі та об-
ладнання:

Цей двоповер-
ховий будинок 
батьки зводи-
ли роками. Спо-

чатку придбати ділянку, 
потім вклали багато сил та 
коштів у саме будівництво. 
І все це зруйнували за секун-
ди. А зараз відновити все це 
самостійно неможливо», – 
розповіла Аліна.

Після звернення до 
Таїровського ЦНАПу дівчи-
на буде залучати експертів 
для оцінки збитків. На ос-
нові їхніх висновків буде 
вирішено, яку суму виділять 
родині для компенсації 
пошкоджень.

Зараз родина живе в 
Одесі – в квартирі подруги, 

яка на початку війни виїхала 
до Німеччини. Аліна нама-
гається вирішити всі питан-
ня з отримання компенсації 
та відновлення оселі.

Звісно, родина хотіла б 
переїхати в більш безпечне 
місце, але розуміє, що чим 
довше затягувати з відбу-
довою, тим складніше буде 
все відновити. Виїжджати 
за кордон Аліна не хоче:

«Одна справа 
– подорожу-
вати, а інша 

– жити там. Яку роботу я 
зможу там отримати з ма-
лою дитиною і без знання 
мови? А тут я зі своєю ро-
диною і займаюся справою, 
яку люблю».
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МАСИВ «ДРУЖНИЙ»,
20 БЕРЕЗНЯ 2025 РОКУ

Не встигла громада 
оговтатися від атаки на 
Совіньйон, як через 16 діб 
– нова атака російських 
ударних безпилотників. І 
знову під ударом – наша те-
риторія.

Тут слід зазначити, що 
саме змінена тактика во-
рога, коли «шахеди» гру-
пуються над морем, на 
відстані від міста, а потім 
великою зграєю атакують 
ціль, значно ускладнила ро-
боту нашого ППО.

Отже вечір 20 березня 
приготував ще одне пе-
кельне випробування для 
Таїровської громади. Зно-
ву масована атака ударних 
БПЛА, знову вибухи та чи-
сельні пожежі й руйнування. 

За деякими оцінками, саме 
ця дронова атака була най-
масованішою. Вибухи луна-
ли один за одним, а жителі 
багатоповерхівок у жит-
ловому масиві «Дружний» 
чули нескінченне дзижчан-
ня «мопедів» майже у себе 
над головою.

Через чисельні влучан-
ня проспект Небесної Сотні 
включно з проспектом Пол-
ковника Гуляєва вночі па-
лав майже весь.

За офіційними повідом-
леннями, поранення отри-
мали троє людей, серед 
яких неповнолітня особа.

Під ворожим ударом 
опинилася цивільна інфра-
структура: торгівельний 
центр, автосалон, СТО, 
пошкоджені безліч мага-
зинів та оптовий продо-
вольчий ринок. ТЦ «Гулівер» 

майже зруйнований, в «Епі-
центрі» є часткове пошкод-
ження фасаду.

В автосалоні, за інфор-
мацією свідків, вщент згорі-
ли нові елітні автомобілі 
Mersedes, BMW, навіть 
McLaren і Lamborghini.

Уламки зрешетили дах 
оптового ринку та окремі 
магазини.

Десятки підприємців 
одночасно залишились без 
свого бізнесу: без примі-
щення та без товару. Зокре-
ма салон мебелів, магазин 
шкіряного одягу та хутра, 
великий магазин систем 
сантехники та опалення.

На щастя, вогонь не 
встиг охопити приміщен-
ня Благодійного фонду 
Шаміля Кулієва «Допомо-
га», який розташований в 
правому крилі зруйнова-

ного торгівельного центру 
«Гулівер», адже там збері-
гається багато гуманітар-
ної допомоги, яку щоден-
но роздають благодійники 
нужденним.

Майже одразу на міс-
це події приїхали голова 
Таїровської селищної ради 
Тимур Хасаєв і керівник 
Управління житлово-кому-
нального господарства та 
інфраструктури Юрій Па-
раскевич.

У ліквідації наслідків 
атаки взяли участь понад 
70 рятувальників, було 
задіяно 22 одиниці пожеж-
ної техніки, а також 5 до-
бровольців. Проте навіть 
в ранці окремі локації ще 
диміли, а дорога по про-
спекту Полковника Гуляєва 
була вкрита густою піною, 
нібито снігом. Поліція май-

же на весь день перекрила 
проїзд автотранспорту по 
проспекту Небесної Сотні 
між проспектом Ярослава 
Мудрого та вулецею Євге-
на Чикаленка.

З самого ранку кому-
нальні служби почали роз-
чищення території, лікві-
дуючи наслідки ворожого 
нальоту. Комунальники КП 
«ЖКП «Таїрове» працювали 
безперервно в посиленому 
режимі: прибирали уламки 
та відновлювали пошкод-
жені елементи інфраструк-
тури.

Місцева влада, розумію-
чи, яких втрат зазнав бізнес, 
що працює в громаді, на за-
сіданні виконавчого комі-
тету 26 березня затвердив 
Положення про надання 
безповоротної фінансової 
допомоги суб’єктам госпо-

дарювання, діяльність яких 
зазнала негативного впливу 
внаслідок війни.

Як працюватиме ме-
ханізм цієї допомоги на 
практиці, газета «Південь» 
розповість у своїх наступ-
них номерах.

А поки триває війна. 
Щоб там не заявляли світові 
лідери на зустрічах високо-
го рівня, Україна, Одещина 
та Таїровська громада, як і 
раніше, тероризується во-
рогом. А це означає, що не 
можна втрачати пильність. 
Бережить себе та своїх 
рідних, вірте в силу та нез-
ламність українського наро-
ду. Пам'ятайте: за темними 
часами завжди наступає 
світанок.

Данило ГОРЯЧКІН
Фото: Таїровська 

селищна рада
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КУЛЬТУРА

ЗАХИСНИКАМ — НАШ ГОЛОС,ЗАХИСНИКАМ — НАШ ГОЛОС,
УКРАЇНІ — НАША ПІСНЯ!УКРАЇНІ — НАША ПІСНЯ!

ЕТНОГУРТ “ЛЕГІТ”ЕТНОГУРТ “ЛЕГІТ” ВИСТУПИВ У ТАЇРОВОМУ ВИСТУПИВ У ТАЇРОВОМУ
БІЛЯ МУРАЛУ ГЕРОЮ УКРАЇНИ ОСТАПУ МАКАРОВУБІЛЯ МУРАЛУ ГЕРОЮ УКРАЇНИ ОСТАПУ МАКАРОВУ

У гості до Таїрового приїхав дівочий етногурт “Легіт” і заспівав чудові 
українські пісні, щоби через свій спів надіслати привітання та підтри-
мати українських захисників, які зараз боронять Україну на передовій.

Запросили гурт волон-
тери Олег Макаров і Аліна 
Маршал разом із ветеран-
ською спільнотою, яка на-
разі розвиває низку соціаль-
них проєктів підтримки 
військових у рамках органі-
зації VETERANS HUB ODESA.

Донат – це не 
тільки про ма-

теріальну допомогу. Сьо-

годні ми передаємо нашим 
військовим хлопцям такий 
емоційний привіт з нашої 
української Одещини та з 
нашої Таїровської грома-
ди. Це велика підтримка 
для них», – розповіла Аліна 
Маршал.

Олег Макаров, який 
втратив на війні рідного 
сина, а зараз активно за-

ймається ветеранською 
політикою, додав:

Ми об'єднуємо 
такі ініціати-
ви, об'єднуємо 
р і з н о м а н і т н і 

проєкти в один потужний 
рух. Сьогодні в «обоймі» 
VETERANS HUB з'явився ось 
такий музично-мистецький 
проєкт. Серед дівчат гурту 
багато опалені війною, за-
ймаються волонтерською 
діяльністю, у багатьох на 
фронті чоловіки».

Біля муралу пам’яті Ге-
роя України Остапа Мака-
рова дівчата виконали три 
усім знайомих пісні: «Ой, у 
лузі червона калина», гімн 
ОУН «Зродились ми великої 
години» та український дер-
жавний гімн.

Після короткого висту-
пу просто неба в центрі 

селища організатори захо-
ду запросили на спілкуван-
ня всіх учасників і гостей 
до Таїровського будинку 
культури. Там обговори-
ли питання відродження 
української пісенності, під-
тримки наших військових 
і ветеранів, волонтерської 
діяльності, зокрема амбітні 
плани гурту «Легіт», який не 
тільки співає, а й веде актив-
ну просвітницьку діяльність.

Наша найго-
ловніша ідея – 
це збереження 

українських традицій, те, 
за що боряться наші хлоп-
ці на фронті, а ми маємо це 
плекати та берегти саме 

тут», – говорить співза-
сновниця гурту Анастасія 
Телещук.

Дуже цікавою була 
розповідь учасниці гур-
ту Олени Голтаєвої про 
історію української народ-
ної патріотичної пісні. Фа-
хова викладачка історії, 
Олена захопила присутніх 
неймовірними фактами, 
про які більшість із нас не 
знають.

Наприклад, не всім відо-
мо, що основою для гімну 
України стала сербська піс-
ня про їхнього національно-
го героя царя Душана. Цю 
пісню заспівали сербські 
студенти на вечірці, на якій 

був присутній Павло Чубин-
ський. В цій пісні були сло-
ва «кров свою покладу за 
тебе». Чубинському дуже 
сподобалася пісня – саме 
за ідею, що люди готові від-
давати своє життя за щось 
важливе. Одразу після вечір-
ки він написал текст вірша 
«Ще не вмерла Україна».

У зустрічі взяли участь 
секретар Таїровської се-
лищної ради Олександр 
Орлов, заступниця голови 
Одеської районної війсь-
кової адміністрації Алла 
Вишнякова, військові та ве-
терани, зокрема спецпри-
значенець, багатократний 
чемпіон світу з кікбоксингу 
Павло Журавльов і Олексій 
Руденко, який нещодав-
но став новим жителем 
Таїровської громади.

Усі учасники підтримали 
мистецькі, просвітницькі 
та волонтерські ініціативи 
гурту «Легіт» та пообіцяли 
надати дівчатам всіляку 
підтримку, зокрема з попу-
ляризацією, організацією 
виступів і навіть із примі-
щенням, де вони могли би 
розвивати свою діяльність.

КАРМЕЛА З ТАЇРОВОГО:КАРМЕЛА З ТАЇРОВОГО:
ЯК НАША ВИКЛАДАЧКА СТАЄ ЗІРКОЮ НІМЕЦЬКОЇ ОПЕРИЯК НАША ВИКЛАДАЧКА СТАЄ ЗІРКОЮ НІМЕЦЬКОЇ ОПЕРИ

Багато колишніх 
викладачів і учнів 
Таїровської мис-
тецької школи зараз 
підкоряють сцени в 
різних країнах, на-
віть на різних конти-
нентах. І завжди з 
теплом згадують 
свою творчу коли-
ску — затишне та 
надихаюче Таїрове.

Одна з наших яскравих 
зірочок – Олександра До-
мащук, яка напочатку вій-
ни переїхала до Німеччини, 
зараз виконує головну роль 
Кармели в опері Умберто 
Джордано «Mese mariano».

До війни Олександра 
декілька років викладала 
сольфеджіо та музичну лі-
тературу в Таїровській ми-
стецькій школі. Діти дуже 

любили її за творчий підхід 
до однієї з надскладних му-
зичних дисциплін. А зараз її 
талант реалізується на єв-

ропейській сцені.
Німецькі журналісти 

зробили фільм про непро-
сту роботу Олександри 

над своєю роллю. «Опера 
– це моє життя», – зізнаєть-
ся в фільмі Олександра 
Домащук, а роль Карме-
ли вважає складною, як і 
саму оперу «Mese 
mariano». В опері 
р о з п о в і д а є т ь с я 
про долю жінки, 
яка приїжджає до 
дитячого будин-
ку, щоб побачити 
свого маленького 
сина, але ще не 
знає, що дитина 
померла.

С п о -
чатку 
я по-
д у м а -

ла, це так сумно, 
а я така молода, 
щоб грати це. Але 
потім відчула, що 
моя душа потре-

бує цієї ролі», – розповідає 
Олександра.

Ця історія – про те, як 
українці знаходять себе 
на чужині, про те, які наши 

люди талановиті та про те, 
що навіть далеко від рідно-
го дому вони несуть у серці 
свою Україну та прославля-
ють її.


